

ОСОБЕННОСТИ ПОСТРОЕНИЯ И ПРОВЕРКИ СЛЕДСТВЕННЫХ ВЕРСИЙ ПРИ ПЛАНИРОВАНИИ РАССЛЕДОВАНИЯ ПО ПРЕСТУПЛЕНИЯМ, СВЯЗАННЫМ С ПОЖАРОМ

Бруевич Марина Юрьевна,
доцент кафедры переподготовки и повышения квалификации специалистов
Санкт-Петербургского университета Государственной противопожарной службы МЧС России,
кандидат юридических наук, доцент
bruevich1709@mail.ru

Зуев Андрей Вячеславович,
доцент кафедры социально-экономических и гуманитарных дисциплин Ленинградского областного филиала
Санкт-Петербургского университета Министерства внутренних дел России,
кандидат исторических наук
univerandrey@mail.ru

Платонов Андрей Владимирович,
доцент кафедры социально-экономических и гуманитарных дисциплин Ленинградского областного филиала
Санкт-Петербургского университета Министерства внутренних дел России,
кандидат философских наук
plato59@mail.ru

В научной статье раскрывается понятие и значение версии как элемента криминалистического учения об организации расследования преступлений и основы планирования расследования пожаров, рассмотрены требования, предъявляемые к структуре и содержанию плана по уголовному делу, приводится версионный анализ на основе примеров из практической деятельности органов дознания, представлены постановочные вопросы по уточнению факторов, условий и обстоятельств пожара.

Ключевые слова: планирование, вопросы, подлежащие выяснению, причины пожара, типичные криминальные ситуации, первоначальные следственные версии, построение и проверка версий, версионный анализ, объективное планирование.

PECULIARITIES OF THE DEVELOPMENT AND VERIFICATION OF INVESTIGATIVE LEADS AT PLANNING OF THE INVESTIGATION OF FIRE RELATED CRIMES

Marina Yu. Bruevich
Associate Professor of the Department of Retraining and Professional Development of Specialists
of the Saint Petersburg University of State Fire Service of EMERCOM of Russia
PhD (Law), Associate Professor

Andrey V. Zuev
Associate Professor at the Department of Socioeconomic Disciplines and Humanities of the Leningrad Regional Branch
of Saint Petersburg University of the Ministry of the Interior of Russia
PhD (History)

Andrey V. Platonov
Associate Professor at the Department of Socioeconomic Disciplines and Humanities of the Leningrad Regional Branch
of Saint Petersburg University of the Ministry of the Interior of Russia
PhD (Philosophy)

The scientific article reveals the concept and meaning of the version as an element of the forensic doctrine on the organization of the investigation of crimes and the basis for planning the investigation of fires; considered the requirements for the structure and content of a plan for a criminal case; provides a versioned analysis based on examples from the practical activities of the inquiry agencies; posed questions are presented to clarify the factors, conditions and circumstances of the fire.

Keywords: planning, questions to be clarified, causes of fire, typical criminal situations, initial investigative versions, building and checking versions, version analysis, objective planning.